
 

 
 

 

Dagsorden til skolebestyrelsesmøde for Fjordklyngeskolen 
 

Dato: 14/12.2023 
Tidspunkt: kl. 18.30-22.00 
Sted: Ulbjerg 
Mødeleder:  
Bestyrelsesformanden 
Sekretariat/referent:  
Referent: Ivan Flarup Hansen eller 
Dennis Villadsen  
 
Spisning: 18.30 – 19.30 

Deltagere:      
Bent Aas Kjær, formand 
 
Karsten Jørgensen, forældrerepræsentant Ulbjerg 
Anne Kirstine Libach Justesen, forældrerepræsentant Ulbjerg 
Søren Larsen, forældrerepræsentant Ulbjerg 
 
Steen Villekold, forældrerepræsentant Skals 
Esben Viborg, forældrerepræsentant Skals 
Michael Grove, forældrerepræsentant Skals 
 
Agnethe Kristiansen, medarbejderrepræsentant – lærer 
Christina Grøn, medarbejderrepræsentant – pædagog 
Bettina Aakmann Lohse, medarbejderrepræsentant - lærer  
Maj-Britt Bjerregaard, medarbejderrepræsentant – pædagog 
 
Kira Linde Østergaard, formand Skals  
Carl Lund Kousholt, næstformand Skals 
Gry Ambrosius Horn Petersen, formand Ulbjerg 
 
Malene Holst Andersen – Skoleleder 
Dennis Bøjesen Villadsen – Pædagogisk leder 
Ivan Flarup Hansen – Pædagogisk afdelingsleder 
Thomas Mathias Madsen – Pædagogfaglig leder 
 
 
Afbud. 
Max Klitgaard Sørensen, næstformand 
Stine Ingstrup, forældrerepræsentant Skals  
Bettina Aakmann Lohse, medarbejderrepræsentant - lærer  
Arkadiy R. Khamaza, næstformand Ulbjerg 
Casper Mogensen Suppleant 
 

Dagsorden  
Overskrift og klassificering- er punk-
tet til orientering (O), drøftelse (D), 
beslutning (B) eller et arbejdspunkt 
(A), 

Tid 
Esti-
meret 
tid til 
punk-
tet 

Beskrivelse 
Hvad handler punktet om, er der særlige ansvarlige, gæster.  
 

1.  Godkendelse af dagsor-
den (B) 
 

19.30 
0 min 

Godkendelse af denne dagsorden. 
Denne dagsorden er principielt godkendt, ved udsendelse af 
den endelige dagsorden senest 4 dage før mødedato. 

2.  Godkendelse af referat 
(B) 

19.30 
0 min 

 

3.  Meddelelser (O) 
- skoleledelsen 
- formanden 

19.30 
10 min 

Bent orienterede fra formandsmødet i skolebestyrelserne, 
hvor der var besøg fra Viborg Lærerkreds. Skolernes 



 

 
 

- Ulbjerg Afd.  
- Ulbjerg SFO 
- Møllebakken 
- Skals Afd.  
- Skals SFO 
- Skals Klub 
- ELEVRÅDET 

økonomi var et stort emne på mødet, bestyrelsesformæn-
dene arbejder videre med økonomien. 
Elevrådet fra Skals fortalte om at de fik penge til begge de-
res projekter – bord/bænke sæt og basketkurv. 
Ulbjerg havde søgt penge til kæmpeskak til skolegården 
samt hængekøjer, men fik desværre ingen penge med 
hjem. 
Ulbjerg fortalte om æbleskivesalg m.m. to mandage i de-
cember til skolens elever. 

4.  De 7 minutter (O) 19.40 
10 min 

Indskolingen (begge afdelinger) 
Princip: Ordensregler 
 
Malene fremlagde begge indskolingsafd. bud på arbejdet 
med ordensregler 

5.  Ordensregler (D+B) 19.50 
15 min 

Bilag 
Ordensreglerne inkl. tillæg om mobiltelefoner diskuteres. 
Evaluering af de nye mobilregler. 
 
Tilføjelse til ordensreglerne, at man skal have cykelhjelm på 
også ved løbehjuls- og rulleskøjtekørsel. 
Spørgsmålet om, hvem der må forlade skolen i skoletiden 
blev drøftet. Ingen elever, 8.-9. klasse, 9. klasse blev nævnt. 
Vi fortsætter med den nuværende model med 9. årgang. 
Skolebestyrelsen sender en hilsen med dette budskab til 
eleverne på 8. årgang. 
Mobiltelefoner i undervisningstiden.  
Kira fremlagde, hvad elevrådet i Skals har svaret på forskel-
lige spørgsmål vedr. at undvære i pauserne. 
Malene orienterede om, hvad alle udskolingselever svarede 
på de samme spørgsmål. Bilag med svarene blev udleveret 
på mødet.  
En god diskussion om dette emne. Bestyrelsen beslutter, at 
den nuværende politik fastholdes. Når udskolingen flytter i 
tænkeboksen, skal mobiltelefoner være i elevernes locker. 

6.  Status og midtvejsevalu-
ering af bestyrelsesar-
bejdet 

20.05 
10 min 

Hvordan går det?  
 
Der er bred enighed om, at bestyrelsesarbejdet går godt, 
der er tid til emnerne, god stemning osv. 

7.  Valgfag (D+B) 20.15 
15 min 

Evaluering af dette skoleårs valgfag.  
Scenarie A: vi udbyder selv valgfag – lidt som nu. 
Scenarie B: vi udarbejder et valgfagskatalog i samarbejde 
med Løgstrup Skole. 
Evt. modeller for næste skoleår diskuteres.  
 
Malene fortalte om valgfagene i Skals, i år er håndværk/de-
sign og billedkunst udbudt til 7.-8. årgang. Begge er prøve-
fag. 
En fremtidig model, hvor vi har en valgfagspakke sammen 
med Løgstrup Skole, blev drøftet. En god idé der skal under-
søges nærmere – ledelsen får til opgave, at arbejde videre 
med den opgave.  



 

 
 

20.30 
Pause 10 min. 

8.  Fjordklyngeskolen og 
Møllebakken (D) 

20.40 
20 min 

Generel snak om Fjordklyngeskolens økonomi. Brainstorm 
om ændringer, andre måder at organisere sig på, drømme… 
Hvad kan vi gøre for at overholde budgetreglerne? 
 
Malene fortalte om skolens nuværende økonomi og tildelin-
gen til 2024. Som udgangspunkt skal vi finde besparelser i 
en størrelsesorden der er vanskelig at finde. 
Forskellige betragtninger blev vendt til, hvordan den op-
gave skal gribes an. 

9.  Økonomi (O) 21.00 
30 min 

Bilag  
Oplæg fra skoleleder.  
Budgettet for lejrskoler fremlægges. Hvor skal pengene 
komme fra? 
 
Malene gennemgik oplægget 
 
De forskellige scenarier fra oplægget blev drøftet, mange 
meningstilkendegivelser kom på bordet. 
Bestyrelsen tilslutter sig forslaget om at øge uuv tiden og 
dermed lave en længere skoledag. 
Tilrettelæggelsen af lejrskoler blev drøftet – der laves ingen 
ændringer pt. 
Ledelsen laver nogle beregninger på, hvad en ændring af 
udskolingen organisering vil betyde. 
 
Dette punkt behandles igen på mødet i januar. 

10.  Evaluering af vores fæl-
les bestyrelsesmøde 
med Løgstrup (D) 

21.30 
30 min 

Bilag  
Begge bestyrelser har efterbehandlet vores fællesmøde og 
søgt efter lavthængende frugter. De to ledelsesteam har på 
baggrund af bestyrelsernes arbejde sat sig sammen og be-
sluttet sig for forskellige aktioner, som imødekommer kvali-
tet og effektivisering. Skoleleder fremlægger arbejdspla-
nerne.  
Plenum - bestyrelsens kommentarer  
 
Malene redegjorde for punkterne i det medsendte bilag, 
som er de punkter vi arbejder videre med. 

11.  Eventuelt (O) 22.00 Kørsel på Gl. Skolevej er stadig ok. 

12.  Næste møde (O)  15. januar 2024 

13.  Aktive arbejdsgrupper  Vuggestue/Grøn skole: Anne, Thomas, Søren (Deadline: lø-
bende)  

 


